

Logistic Support

後勤支援 > P.64-67





1. 新救護車
New ambulance
2. 新購置呼吸器配備先進電子裝置顯示氣樽存氣量
The newly acquired BA system features heads-up display inside the facemask indicating cylinder pressure
3. 傳媒參觀消防工具示範
A demonstration of Fire Service equipment for the media



工場

工程及運輸組負責一切與消防車輛、滅火工具及裝備有關的工程事宜，亦為策劃組提供專業意見和技術支援，以評估新產品和裝備，以及購買新的消防車輛。

該組的四個工場由專業人員及符合有關技術資格的消防人員當值，負責保養和維修消防車輛、滅火及救援裝備，並改裝消防車輛，以應付行動需要。此外，工場亦會派出當值維修隊，到消防局緊急修理消防車輛及裝備。維修隊也會前往大型火警及救援現場，即時提供技術支援。

車輛

截至二零零八年年底，消防處共有849輛行動用的車輛，包括396輛消防車、285輛救護車和168輛其他類型的支援車，車上配備不同種類的工具及裝備，以配合行動需要。

裝備

消防處一直不遺餘力，檢討及引入先進優質的工具及裝備，以改善滅火及救援的效率及加強前線消防人員的安全。就這方面，部門於二零零八年重組了消防工具及標準裝載檢討委員會，定期評估及檢討所有滅火及救援工具，加強工作效率。

為了進一步加強前線人員的安全，部門已引入配備先進的電子裝置的新呼吸器，能不斷監測呼吸器的使用情況，並正物色一款可為行動人員提供最佳保護的抗火外衣。

Workshops

The Workshop and Transport Division is responsible for all engineering matters relating to fire appliances, fire-fighting tools and equipment. It also provides professional advice and technical support to the Planning Group in the evaluation of new products and equipment, as well as procurement of new fire appliances.

Staffed by professionals and firemen with the relevant qualifications, the four Fire Services workshops provide maintenance, servicing and repairs to fire appliances; fire-fighting and rescue equipment. Modification of fire appliances is also carried out to meet the operational needs. The workshop duty fitter teams provide emergency on-site repair services to fire appliances and equipment at fire stations. In major fire and rescue incidents, the teams also attend the scenes to provide on-site technical supports.

Appliances

At the end of 2008, the Department had 849 operational vehicles comprising 396 fire appliances, 285 ambulances and 168 other supporting vehicles fitted with different types of tools and equipment to fulfill operational requirements.

Equipment

The Department keeps on reviewing and identifying more advanced tools and equipment to enhance efficiency on rescue and fire-fighting as well as on safety of frontline personnel. In this respect, the Standard Stowage Review Committee was re-organised in 2008 to evaluate and review on regular basis all equipment relating to rescue and fire fighting operations.

To further enhance the safety of frontline fire personnel, the Department has procured a brand new breathing apparatus featuring electronic personal monitoring devices. Plans are also in hand to identify new fire tunic and trousers which offer the best protection for fire-fighting.